

## PEFC EESTI JÄTKUSUUTLIKU METSAMAJANDAMISE STANDARDI TÖÖRÜHMA XVII KOOSOLEKU PROTOKOLL

**Aeg:** 17.03.2021 kl 09.30 – 16.30

**Koht:** Skype

**Juhatas:** Töörühma moderaator Gunnar Reinapu

**Protokollis:** Eve Rebane

### Osalesid:

	<b>Organisatsioon</b>	<b>Esindaja</b>	<b>Asendusliige</b>	<b>17.03.</b>
1	Tornator Eesti OÜ	<b>Martin Tishler</b>		x
2	Eesti Erametsaliit MTÜ	<b>Kertu Kekk</b>		Arpo Kullerkupp
2	Eesti Erametsaliit MTÜ	<b>Kristel Pern</b>		x
3	Riigimetsa Majandamise Keskus	<b>Rainer Laigu</b>		x
4	Ühinenud Metsaomanikud MTÜ	<b>Kadri-Aija Viik</b>	<b>Pille-Riin Ressar/Anett Reilent</b>	Anett Reilent
5	Graanul Invest AS	<b>Marti Piirimäe</b>	<b>Mihkel Jugaste</b>	x
6	Tartu Ülikool (Tippkeskus EcolChange ja Horisont2020 EFFECT)	<b>Jaan Liira</b>		x
7	Eesti Metsateenijate Ühing MTÜ	<b>Elor Ilmet</b>	<b>Kaarel Tiganik</b>	x
8	Saarde vald	<b>Kadri-Aija Viik</b>		x
9	MTÜ Eesti Metsaüliõpilaste Selts	<b>Andres Raido Roosileht</b>		x
10	Metsanduse ekspert, TR moderaator	<b>Gunnar Reinapu</b>		x
11	Eesti Metsasertifitseerimise Nõukogu	<b>Eve Rebane</b>		x

### Päevakava

09.30 – 11.00 Töörühma koosolek

11.00 – 11.15 Paus

11.15 – 12.45 Töörühma koosolek

12.45 – 13.15 Lõunapaus

13.15 – 14.45 Töörühma koosolek

14.45 – 15.00 Paus

15.00 – 17.00 Töörühma koosolek

### Sisu

Töörühma XVII koosolekul toimus PEFC Eesti jätkusuutliku metsamajandamise standardi PEFC EST 1003:20XX tööversiooni V1.0 arutelu. Arutati ka standardi vaheversioonile ekspertide poolt tehtud ettepanekuid ja tagasisidet.

### **Kokkuvõte töörühma otsustest**

1. Punkt 4.1.14. Auditeerimisel jälgitakse PEFC standardi nõudeid eraldise tasandil. Kui nõudeid ei ole võimalik eraldise tasandil täita, täidetakse nõudeid auditeeriva auditeeritavaauditeeriva üksuse tasandil, mitte üksiku eraldise tasemel.
2. Standardi täitmise hõlbustamiseks on vajalik juhendmaterjalis koostada tabel, mis näitab standardipunktide kaupa, kas nõuet peab/võib täita kirjalikult, suuliselt, jne.
3. Punkt 8.2.3. Musta Pässiku alase töö valmimisel saadetakse see ka töörühma liikmetele.
4. Punkt 8.2.3.2. kuidas rakendada istandikus? Jätkame arutelu Lisa 1 arutelu ajal.
5. Punkt 8.4.7. ja 8.5.3. Sõnastada puhverriba mõiste ja indikaatorid.
6. Töörühm lisis standardisse uue punkti 8.6.8.
7. Punkti 8.6.3. sisuarutelu jätkub järgmisel korral.

Lisa: Standardi tööversiooni 17.03. koosoleku arutelude tulemus